
J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2007. május 24. napján 
tartott soron kívüli üléséről, hangszalagról 

 
Jelen vannak:  Ormai István polgármester, Sasvári Tamás alpolgármester, Dr. Bakács 

Tiborné, Bakos József, Dr. Barbalics István, Batka Gyula, Boros Bálint, 
Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács Károly, Dr. 
Ludas László, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. Novák János, Piri 
Attila – képviselők 

 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, Dr. Druzsin 

Mónika irodavezetők, Dr. Kövesdi Ibolya jogtanácsos, Zöldi Aurélia, a 
Városgondnokság igazgatója  – meghívottak  

 
Távol maradt:  Rákóczy Attila alpolgármester, Tátrai Jenő képviselő 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 
14 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Ormai István polgármester javasolja a képviselő-testületnek, hogy a jegyzőkönyv hitelesítők 
Dr. Bakács Tiborné és Hubay Sándor képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot 11 igen szavazattal, 3 
tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
166/2007. (V. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2007. május 24-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül  Dr. Bakács Tiborné és Hubay Sándor 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 
napirendeket tárgyalja meg a mai ülésén. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot 9 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 2 ellenszavazat 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
167/2007. (V. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja. 
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Napirendek: 
 

1. Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában lévő MOL, ELMŰ és ÉMÁSZ 
részvények értékesítésére 
Előadó: Ormai István polgármester 

  
 2. Előterjesztés a Nagyatád Bajcsy-Zs. utca 1/a szám alatti bérlemény hasznosítására
  Előadó: Ormai István polgármester  
 

3. Egyebek 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1. Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában lévő MOL, ELMŰ és ÉMÁSZ 

részvények értékesítésére 
  Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A képviselő-testület a februári ülésen, a költségvetési rendelet elfogadásakor döntött arról, 
hogy ezt az értékpapír csomagot értékesíti. Ennek a megvalósítására most tesznek javaslatot. 
Az értékesítésnél egyik cél az volt, hogy minél nagyobb értéken tudják ezt megtenni, a másik 
pedig, hogy az értékpapírok után járó osztalékfizetésről döntő taggyűlések, közgyűlések 
időpontját várják meg. Ez két esetben megtörtént, a két elektromos társaság, az ELMÜ és az 
ÉMÁSZ esetében, a MOL-nál pedig döntés született arról, hogy majd lehetséges 
osztalékfizetés, de ennek az időpontja nem ismert. Most azt javasolja a képviselő-testületnek, 
hogy ezt az értékpapír csomagot értékesítse, és a befolyó bevételt fejlesztési kötelezettségek 
teljesítésére fordítsák. Ajánlatokat kértek azoktól a pénzintézetektől, akik foglalkoznak 
értékpapír tőzsdei értékesítésével. A beérkezett válaszok alapján javasolja, hogy a beérkezett 
ajánlatok közül az OTP Bank ajánlatát fogadja el a képviselő-testület, hiszen egyrészt náluk 
van letétben az értékpapír csomag, másrészt pedig ők alacsonyabb jutalékot kérnek, mint a 
másik ajánlattevő. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Mennyi volt a tegnapi áron a részvénypakett értéke? Milyen új fejlesztésekre szánja az 
önkormányzat az értékesítésből befolyó pénzt, mert a fejlesztési források a költségvetésben 
megfelelőképpen alátámasztottak. Tehát ez új fejlesztést jelent? Ha nem, akkor ez az 
árbevétel fejlesztési hitelt váltana-e ki? 
 
Bakos József képviselő: 
Polgármester úr bevezetőjében elmondta, hogy a MOL részvény osztaléka még kétséges, a 
Pénzügyi Bizottság ennek ellenére az azonnali értékesítést javasolja. A Pénzügyi Bizottság 
elnökének a véleményét kérdezi: miért javasolja, ha nem ismert az osztalék fizetés ideje? 
Mennyi lenne az osztalék, amiről lemondanának? 
 
Ormai István polgármester: 
Dr. Barbalics István képviselő úr kérdésére válaszolva elmondja: nem kívánnak új fejlesztést 
indítani. Ennek az értékpapír csomagnak a lehetséges bevételét betervezték a költségvetésbe 
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bevételként. Ebből a bevételből nem tervezik új fejlesztés elindítását, hiszen nincs ilyen 
döntés, de még ilyen szándék sem. Nem tudnak vele kiváltani hitelt sem, hanem a most 
meglévő kötelezettségeiket fogják ebből a forrásból teljesíteni, amelyek a költségvetési 
előirányzatok között szerepelnek. 
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Az előterjesztésben a május 22-i árfolyam értékeket jelezték. Ehhez képest a tegnapi napon a 
MOL részvény tovább emelkedett, a tegnapi záró ára 23.470 Ft volt. Az ELMÜ részvény 
tegnap nem változott, és az ÉMÁSZ részvény is némileg emelkedett 24.450 Ft-ra. 
A MOL közgyűlése 508 Ft részvényenkénti osztalék kifizetéséről döntött. Az osztalék 
összege függ attól, hogy mekkora a tulajdonban lévő részvények mennyisége. Az 
önkormányzat esetében az elmúlt években a teljes osztalék összeg egyetlen esetben sem került 
kifizetésre, vélhetően a kis mennyiségű részvények miatt. A tavalyi évben is osztalékként a 
megállapított osztalék értéknek a 87 %-a jutott az önkormányzat részvényeire. Várhatóan ez 
az 508 Ft is ilyen árban fog alakulni. A legmagasabb osztalék 1.880 x 508 Ft ezekre a 
részvényekre. 
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A részvények értékesítésére vonatkozó javaslatot nem a Pénzügyi Bizottság elnöke tette, és 
fogadta el, hanem a Pénzügyi Bizottság. Az azonnali értékesítés arra vonatkozik, hogy most 
ismernek egyfajta árfolyamot, és nem tudni, hogy ez hogyan fog változni. Ha a képviselő-
testület a részvénycsomag értékesítése mellett dönt, akkor a mostani információk birtokában 
lehet ezt megtenni, nehogy később csökkenjen az eladási ár. Nyilván benne van a kockázat, 
hogy esetleg magasabb lesz az eladási ár, de ezt nem tudhatják. Ezért is került bele a 
javaslatba az a másik módosító indítvány, hogy legalább a 2006. december 31-i mérleg 
szerinti értéken kerüljön értékesítésre ez a részvény. 
 
Bakos József képviselő: 
A Pénzügyi Bizottság elnökét kérdezi, természetesen a Pénzügyi Bizottság nevében ül itt. A 
bizottságot nem kérdezheti, csak az elnökét. Nem személyeskedik, de a bizottságot nem 
szólíthatja meg. 
A bizottság javasolja, hogy tekintsen el az önkormányzat a bizonytalanság miatt a MOL 
részvények után járó osztalék kifizetésétől függetlenül attól, hogy esetleg kifizetésre kerül. 
Mondjon le a város az osztalékról, és a részvényt most – miután lehetőség van rá – 
értékesítse. Így érti a bizottság a javaslatot? 
 
Dr. Ludas László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A bizottság nem foglalt állást az osztalék kérdésében, de ha most eladja az önkormányzat a 
részvénycsomagot, akkor ezzel lemond az osztalékról.  
Kiemeli, hogy elsősorban a likviditási okok miatt szükséges ennek a részvénycsomagnak az 
értékesítése, azért is lett beállítva a mérlegbe. A pénzügyi helyzet stabilitása érdekében, hogy 
működőképes legyen az önkormányzat, szükséges a részvények értékesítése. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Azért kellett most, egy héttel a rendes testületi ülés előtt rendkívüli ülést összehívni, hogy ezt 
a részvénycsomagot értékesítsék, mert nincs egyetlen egy fillér sem a kasszában? Nem 
lehetett volna egy hetet várni ezzel, amikor a második napirendi pont sem indokolja az egy 
héttel korábbi ülés megtartását? 
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Megérkezik a képviselő-testület ülésére Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 15 fő 
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Ez egy nagyon jó összetételű részvénycsomag, akiknek ilyen vagyoni elem van a 
gazdálkodásában, nagy értéket képviselnek. Az előterjesztés szerint a 2006. évi mérlegben 
50.773.550 Ft értékben  szerepel ennek a részvénycsomagnak az aktuális értéke. Elhangzott, 
hogy a tegnapi napon milyen értéket képviseltek ezek a részvények, ami összességében azt 
jelenti, hogy 55.015.000 Ft-os értéket. Ebből az következik, hogy 143 nap alatt több, mint 10 
%-ot emelkedett ennek a részvénycsomagnak az értéke. Ez évesítve 20-23 %-os 
növekménynek felel meg. Értelmetlen az, hogy ilyen vagyoni növekmény mellett ezeket 
értékesítse az önkormányzat, mert banki hitellel, bármi más módon is, sokkal rosszabb 
kondíciók mellett lehetne ezt a helyzetet megtartani. Amennyiben ezt eladják, a mérlegforduló 
naptól számítottan mintegy 6,5 millió forintos veszteséget szenvednek el. Ezeket a 
részvénycsomagokat meg kell tartani, mert ez sokkal kifizetődőbb lesz, ha később úgy 
döntenek, hogy értékesítik. Akinek ilyen van, azt őrizni kell. Javaslata, hogy ezt a 
részvénycsomagot továbbra is tartsa meg az önkormányzat. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A kérdés az, hogy meddig tartsa az önkormányzat ezeket a csomagokat? Decemberre is igaz 
lesz az, amit most a Barbalics képviselő úr elmondott. Nem tudja, hogy a 6,5 millió forint 
veszteséget miből hozta ki, a várható részvény árfolyam növekedésből? Milyen időtávra? Egy 
évre? 
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Ha a részvényeket részleteiben nézi, akkor a MOL részvények növekedtek, az ELMÜ 
részvények értéke pillanatnyilag a könyv szerinti értékhez képest kevesebb, az ÉMÁSZ 
részvény értéke pedig némileg növekszik. Az elmúlt napokban a MOL részvényeknél egy 
hirtelen felszálló tender mutatkozik, ami egyáltalán nem jelenti azt, hogy a következő 
időszakban ez a tendencia megmarad. A részvények eladására az elemzők és a szakemberek 
szerint is általában az a legkedvezőbb időszak, amikor a közgyűlések lezárulnak, és az 
osztalék fizetések megtörténnek, és a tavaszi tőzsde ciklus lezárul, a nyári időszakban 
különböző okok miatt a mozgás lelassul. Az a véleménye, hogy a mostani olyan időszak, 
amikor a részvényeket jó áron lehet értékesíteni. Az ELMÜ és az ÉMÁSZ osztalékot nem 
veszítette el az önkormányzat, mert hiszen a mostani részvények még osztalékszelvényes 
részvények, tehát a kifizetését még realizálják. A MOL esetében az osztalék 955.000 forint 
lenne 508 Ft-tal számolva. Ha ezeket a részvényeket most értékesítik, akkor ennél kevesebb 
összeget veszítenek. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A képviselő-testület egy előző ülésen döntött arról, hogy értékesíti a részvényeket az 
osztalékfizetés után. Az osztalékot egyedül a MOL részvényeknél veszíthetik el, azonban 
mivel az osztalékfizetés még nem történt meg, ennek az árfolyama ettől magasabb is lehet. Ez 
azt jelenti, hogy mivel az osztalék még bent van, többet kaphatnak a részvényekért, mintha az 
osztalék már ki lett volna fizetve, tehát az árában ez a 950.000 forint benne lehet. Ez az 
összeg egy 40 milliós részvénycsomagnál nem akkora tétel, hogy ne lehetne érvényesíteni 
eladáskor. 
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Ormai István polgármester: 
Ha késlekednek az értékesítéssel, és esetleg lejjebb megy az árfolyam, akkor az lenne a baj. 
Egy jó pozícióban vannak ezek az értékpapírok. A szakemberek is úgy ítélik meg, hogy most 
érdemes értékesíteni. Sok mindent lehetne tenni, nagyon sokféle pénzügyi műveletet 
végrehajtani, és tőzsdézhetnének is, csak nem abban a pozícióban vannak. Az önkormányzat 
likviditási helyzete mindenképpen igényli a forrást. Erre a forrásra mindenképpen szükség 
van ahhoz, hogy a kötelezettségeknek eleget tegyenek. Mindent mérlegelve készült el ez a 
javaslat, úgy gondolja, hogy körültekintően jártak el. 
A Pénzügyi Bizottság javaslata két elemből áll: az eladási ár nem lehet kevesebb, mint a 
részvények 2006. december 31-i mérleg szerinti értéke, illetve, hogy azonnali indítását 
kezdjék meg a konstrukciónak. Ez azt jelenti, hogy a képviselő-testület döntése az, ami 
befolyásolhatja az értékesítési árat is. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatát. 
 
A képviselő-testület a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatát 10 igen szavazattal, 5 
tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 1. napirend határozati javaslatát 10 igen szavazattal, 4 tartózkodással, 
1 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
168/2007. (V. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az Önkormányzat  
tulajdonában lévő 1880 db MOL, 175 db ELMÜ és 205 db ÉMÁSZ részvény az aktuális 
piaci értéken értékesítésre kerüljön. Az eladási ár nem lehet kevesebb, mint a 
részvények 2006. december 31-i mérleg szerinti értéke. 
A tőzsdei értékesítés lebonyolításával az OTP Bank Nyrt-t  bízza meg.    
Az értékesítési szerződés aláírására felhatalmazza a polgármestert. 
 
Határidő: azonnal  
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 

2. Előterjesztés a Nagyatád Bajcsy-Zs. utca 1/a szám alatti bérlemény hasznosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester  

 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés két alternatív javaslatot tartalmaz, amelyben azt kérik, hogy a képviselő-
testület foglaljon állást atekintetben, hogy a volt bérlő – aki mégis folytatni szeretné ott a 
munkáját – által megfogalmazott feltételekről szóló „A” változatot fogadja-e el, vagy pedig a 
„B” változatát, az üzlethelyiség ajánlattételi felhívását. Azt kell megfontolni, hogy mennyire 
látnak lehetőséget arra, hogy egy másik bérlő fogja igénybe venni az üzlethelyiséget. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatának „A” 
változatát. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatának „A” változatát 14 igen szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatának „B” 
változatát. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatának „B” változatát 0 igen szavazattal, 11 
tartózkodással, 4 ellenszavazat mellett nem fogadja el. 
 
A képviselő-testület a fenti szavazásnak megfelelően a következő határozatot hozza: 
 
169/2007. (V. 24.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 
Nagyatád, Bajcsy-Zs. utca 1/A. szám alatti önkormányzat tulajdonában álló 
üzlethelyiségre Horváth István egyén vállalkozóval kötött bérleti szerződés 
megszűnt, mivel a bérleti jogviszonya 2007. április 18. napjával lejárt, és annak 
meghosszabbítására nem került sor.  

 
2. A Képviselő-testület Horváth István egyéni vállalkozóval a Nagyatád, Bajcsy-Zs. 

utca 1/A. szám alatti üzlethelyiségre 2004. április 19. napján megkötött bérleti 
szerződés 11. pontjában előírt visszaállítási kötelezettségétől eltekint, mivel a 
bérlő által kialakított aljzatburkolat költsége, valamint a válaszfalak 
visszaállításának költsége értékben csaknem megegyeznek. 

 
3. A Képviselő-testület a Nagyatád, Bajcsy-Zs. utca 1. szám alatti, nagyatádi 

520/1/A/3 helyrajzi számú, 140 m2 alapterületű üzlethelyiségre határozott idejű, 1 
éves bérleti jogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

4. A Képviselő-testület 3. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban határozza meg: 

a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 1 évre szóló, amely a bérlő igénye 
esetén a bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás 
mellőzésével az önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt 
feltételekkel meghosszabbítható. 

 
b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) Az üzlet alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is összesen havi 85.000.-Ft+ÁFA. 
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A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 
- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és 

közterhek, a közüzemi díjak. 
- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során 

kialakult éves bérleti díj 1 %-a, de minimum 7.000.-Ft. A megfizetés 
ideje, és módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a 
Polgármesteri Hivatal pénztárába, készpénzben. 

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2007. évre vonatkozik. Az 
minden évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH 
által az előző évre megállapított általános infláció mértékével emelkedik. 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított 
számla alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés 
esetén érvényesített késedelmi kamat: a jegybanki alapkamat kétszerese. 
 

e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja 
a pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a 

pályázati tárgyalás lezárását követően – a hivatal 
pénztári órái alatt – kerül visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés 
megkötésekor az első havi bérleti díjba kerül 
beszámításra. 

 
2.   A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül 

visszafizetésre, illetve a bérleti díjba beszámításra, azaz 
önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő 

lejáratát követően pályázatát visszavonja. 
- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó 

a bérleti szerződést neki felróható okból nem kötik 
meg, a bérlet neki felróható okból meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe 

helyezése, visszafizetése: 
A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, 
bruttó bérleti díj kettő havi összege. 
 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank 

Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 
számú letéti számlájára. 
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A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-

átvételéről felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával 
történt pénzügyi elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki 
napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 1 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó 
pályázati ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a 
legmagasabb bérleti díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, 
és a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén 
bérlőnek kijelöli. 
 

5. A Képviselő-testület elrendeli 3. pontban megjelölt üzlethelyiségre a határozati 
javaslatban foglalt feltételekkel a helyiség bérleti jogviszonyának elnyerésére 
lehetőséget adó pályázati felhívás elkészítését és annak közzétételét a 
Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint rövidített formában a Nagyatádi 
Város Televízióban. 

 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 

7. A Képviselő-testület megbízza a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottságot a 
pályázati eljárás lefolytatására. 

 
8. A Képviselő-testület eredményes pályázati eljárás esetén felhatalmazza a város 

polgármesterét a pályázat nyertesével megkötésre kerülő bérleti szerződés 
aláírására. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 
3.   Egyebek 

 
Indítvány az iparosított technológiával épült lakóépületek energiatakarékosságot célzó 
felújításának támogatásáról szóló 35/2005. (XI. 15.) rendelet és egyes kapcsolódó 
határozatok hatályon kívül helyezéséről szóló előterjesztés újratárgyalására 
 
 

Ormai István polgármester: 
A képviselő-testület felé egy indítvánnyal kíván élni. A panelprogrammal kapcsolatosan egy 
furcsa helyzet alakult ki. Van egy érvényben lévő, erre vonatkozó rendelet, és határozatok két 
konkrét ingatlant illetően. Indítványt tesz a képviselő-testületnek, hiszen az ezek 
visszavonásáról és hatályon kívül helyezéséről készült előterjesztést megtárgyalta a testület, 
azonban nem fogadta el azt az előterjesztést. Most azt indítványozza, hogy vegyék napirendre 
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a következő soros testületi ülésen ezt a témát, és ezt az ellentmondásos helyzetet a testület 
ismét fontolja meg. 
Ezzel kapcsolatban elmondja, hogy egyik oldalon nem hoznak előre vivő döntéseket, illetve 
nem döntenek az ügyet érintő kérdésekben. A másik oldalon pedig érvényben lévő 
határozatok, és rendelet van. Tiszta helyzetet kell teremteni, megfelelően minden 
szempontnak. Ezért azt indítványozza, hogy az akkor tárgyalt napirendet ismét tűzze 
napirendjére a képviselő-testület az aktuális soros ülésén. 
 
 
Hozzászólások: 
 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az önkormányzatnak van egy hatályos rendelete, a testület tárgyalt ennek a rendeletnek a 
visszavonásáról, és azt elvetette. A testület a rendeletben foglalt szabályozással ellentétesen 
határozatot hozott, egy helyi rendelettel szembe helyezkedett. Ez a jogszabályi hierarchiában 
törvénysértést jelent. Ezt a képviselő-testületi határozatot kellett volna az önkormányzatnak a 
hatályos rendeletéhez igazítania, és nem pedig a rendeletet kellene hatályon kívül helyezni, 
hogy a törvénysértő határozatot utólag legalizálja. Határozottan ellenzi, hogy ismételten a 
képviselő-testület ezzel a kérdéssel foglalkozzon, ha foglalkozni akar vele, akkor vegye elő a 
korábbi törvénysértő határozatát, és azt helyezze hatályon kívül. Ezt vegyék fel a napirendi 
sorba. 
 
 
Ormai István polgármester: 
Ez a rendelet egy általános rendelet, ez nem egy ügyre vonatkozik, nem egy témára 
vonatkozik. Itt van nézetkülönbség. Ez nem egy eljárásra, a rendelet által kezdett eljárásra 
vonatkozik, hanem egy általános rendelet, de oka fogyottá vált. Ez a rendelet nem attól függ, 
ennek az   érvényessége nem attól függ, hogy ők mit gondolnak róla, hanem azt, hogy az 
önkormányzat szempontjait, érdekeit és törekvéseit érvényesíti-e. Ha nem, akkor – mivel a 
testület hozta – a  testületnek kell róla dönteni. 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. 
 
 
A képviselő-testület a határozati javaslatot 11 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 3 
ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
 
170/2007. (V. 24.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 2007. 
májusi soros testületi ülésen a napirendek között megtárgyalásra kerüljön az iparosított 
technológiával épült lakóépületek energiatakarékosságot célzó felújításának 
támogatásáról szóló 35/2005. (XI. 15.) rendelet és egyes kapcsolódó határozatok 
hatályon kívül helyezéséről szóló előterjesztés. 
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2007. májusi soros képviselő-testületi ülés 
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Ormai István polgármester megköszöni a részvételt, a képviselő-testület ülését 8.35 órakor 
bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Ormai István                Dr. Kovács Ildikó 
polgármester               jegyző 
 
 
 
 
 
Dr. Bakács Tiborné           Hubay Sándor 
képviselő            képviselő 
 

jegyzőkönyv hitelesítők 
 
 


